
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Referat for møde i LUU - PA 
 

 
Dato: 
 
 

 

Mandag den 10. december  2018 

Kl. 12.00 – 15.30, mødelokale 1, Social & SundhedsSkolen, Herning 

 

 
Deltagere: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Afbud: 

 
Medlemmer: 
Kim Henriksen, FOA Herning - formand (KH) 

Jørn Thomsen, Herning Kommune – næstformand (JT) 
Annette Kjer Sørensen, FOA Herning (AKJ) 
Jeannette Enevoldsen, Struer Kommune (JE) 
Søren Buch, Holstebro Kommune (SB) 
 
Tilforordnede: 
Kirsten Dalsgaard, Social & SundhedsSkolen, Herning (KD) 

Svend Rask Lykkegaard, Social & SundhedsSkolen, Herning (SVLY) 

 

Tanja Nielsen, FOA Holstebro (TN) 

Charlotte Tipsmark, Social & SundhedsSkolen, Herning (CHT) 

Jane Ablidskov Barenholdt, Social & SundhedsSkolen, Herning (JAB) 

Vibeke Arnfred, Social & SundhedsSkolen, Herning (VA) 

 
Mødeleder: 

 
Kim Henriksen 
 

 
Referent: 

 
Mette Martinussen  
 

 

Der serveres julefrokost kl. 12.00 

 

 

Punkt 1 

 

Referatet fra den 12. oktober 2018  

Der er ikke indkommet kommentar og referatet anses derfor som godkendt. 

 

 
Beslutning: 
Referatet fra den 12. oktober er godkendt. 
 

 

 

   

 



 

Punkt 2 

 

Orienteringspunkt som vedrører det pædagogiske assistentområde v/alle 

 

 
Orientering: 
Herning Kommune vil gerne have flere kvalificerede ansøgere til grundforløb 2. 
Holstebro Kommune holder mange helhedsevalueringer med deres elever. 
 
Generelt er der en stigning blandt unge, der har ”ondt i livet” – det er en samfundsmæssig udfordring, 
hvilket understeges i VIVE-rapporten.  
 

 

 

  Punkt 3 

  

Udarbejdelse af nyt årshjul v/KD  

- Udkast til årshjul er vedlagt som bilag samt bilag med mål kvalitet i uddannelserne 

 
Drøftelse: 
Hensigten med årshjulet er at nå omkring de forskellige emner samt arbejde målrettet i LUU-PA. Der vil 
naturligvis fortsat være plads til andre relevante dagsordenspunkter. 
 
Mødedeltagere synes godt om idéen og har ingen indsigelser til udkastet. Derfor besluttes det, at årshjulet 
benyttes fremover i LUU-PA regi. 
 

 
Beslutning: 
Årshjulet bliver fremover et arbejdsredskab i LUU-PA. 
 

 

 Punkt 4 

 

AMU: Orientering fra møde den 23. oktober v/ Jørn Thomsen 

  

 
Orientering: 
Jørn har været til møde omk. AMU, og han orienterer: 
 
Der blev nedsat en arbejdsgruppe, som skal arbejde med kvalitet i AMU regi. 
 
Generelt var der på mødet ønske om fleksibilitet ved sammensætning af de forskellige AMU-kurser. 
Nuværende er der fin fleksibilitet i forhold til afholdes af AMU-kurser. 
 
Desuden er der flere ældre kurser, som trænger til en samfundsmæssig opdatering, da AMU-kurser gerne 
skal afspejle, hvad samfundet har brug for.  
 
Selve navnet ’AMU’ blev også drøftet – hvor flere har ønske om nyt navn. 
 
Desuden drøftes muligheden for at udbyde AMU-kurser til faglært personale. 
 
Næste møde er den 29. januar 2019. 
 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.sfi.dk/publikationer/boern-og-unge-i-danmark-velfaerd-og-trivsel-2018-17497/


 

 Punkt 5 

 

AMU: Status på pædagogiske AMU kurser v/ Kim og Kirsten 

 

 
Orientering / Drøftelse: 
Både på Social & SundhedsSkolen, Herning og på landsplan er der ikke megen AMU-aktivitet på det 
pædagogiske område. Det er oplevelsen, at AMU ikke kan følge med samt matche arbejdsgivernes behov. 
 
Anden udfordring er, at de forskellige arbejdsgivere arbejder med udvalgte nicheområder og skræddersyer 
selv egen kurser.  
 
Der foreslås:  

- Begrebsforståelse, med det formål at alle (pædagoger, pædagogiske assistenter og andre 
medarbejder) taler samme ”sprog” 

- De pædagogiske læreplaner  
 
Generelt stilles der flere og nye krav til medarbejderne. 

  
Beslutning: 
Orienteringen tages til efterretning og der skal fortsat være fokus på muligheder. 
 

 

Punkt 6 

 
EUD: Profilering og rekruttering v/ Kim 
 

 
Orientering:  
Dette punkt er en forlængelse af drøftelser fra sidste møde. – Kim har siden haft møde med Joan Prahl, 
forbundssektorsekretær ved FOA samt næstformand ved PASS.  
 
FOA har mulighed for at bidrage med materiale, som skal styrke rekruttering til de enkelte kommuner. 
 
Det drøftes hvor afklaret det kan forventes at 16-17 årlige kan være i forhold til deres uddannelsesvalg –
måske er de ikke helt afklaret, men vi kan motivere dem til at gennemføre uddannelse, og derefter kan de 
unge vælge. 
 
To vinkler: 

- Det er vigtigt at kommunerne har tilbud om uddannelse  
- Der er ønske om at ansætte de bedst egnede 

 
Nævnte vinkler drøftes med forskellige synspunkter. 
 
Der er enighed om, at ansøgernes kompetenceniveau hænger sammen med uddannelsens omtale – 
generelt har den pædagogiske assistent fortjent god omtale – frem med de gode historier. 
 
Alle tre organisationer (FOA, arbejdsgivere og skolen) har den samme interesse, og ønsker at styrke 
samarbejdet om rekruttering og omtalen at pædagogiske assistenter. 
 
Der er forskel på praktik og skoleundervisning, men fællestræk er bl.a.; fremmøde og stabilitet. 

- Arbejdsgivere stiller sig gerne til rådighed på skolen. 
 
Fortæl omverden hvad pædagogiske assistenter kan – hvilke jobmuligheder er der på området - de er 
pædagogiske håndværker. 
 
Det besluttes at tale om emnet på en mere strategiske måde med faktuelle og aktuelle input.  

- Er der mange udfordringer eller er det fordi de enkelte sager fylder meget? 
- Hvilke rekrutteringsindsats har kommuner og skolen 
- Profilering  

 
Med afsæt i overstående bringes punktet videre til næste LUU-PA møde 
 



 

 
Punkt 7 

 
 EUD: Ny pjece fra skolerne om Den Pædagogisk assistentuddannelse v/ Kirsten 

- Bilag vedlagt 
 

 
Orientering: 
Pjecen er en rapport om faggruppens beskæftigelse i Region Midtjylland, udgivet i november 2018 – lavet 
i samarbejde mellem SOSU Østjylland, Randers Social- og Sundhedsskole, VIA, Social- og 
Sundhedsskolen STV (Skive, Thisted, Viborg) samt Social & SundhedsSkolen, Herning. 
 
Det overordnet formål er at fortælle, hvad pædagogisk assistenter er beskæftiget med. Derudover er der 
diverse interviews, fakta fra Danmarks statistik (2016), graf over antallet af pædagogiske assistenter i 
beskæftigelse, her ses en stigning på flere fagområder (s. 6) 
 

 
 

Punkt 8 

 
EUD: Årets gang på PA v/Kirsten 
 

 
Orientering/Drøftelse: 

- I 2018 har der blot været få rettelser til uddannelsen. 
- Sommeren 2018 startede 11 eux-elever, holdet består nu af 8 eux-elever.  
- 24 EUV1-elever gennemfører forløbet på 42 uger i februar 2019. De startede marts 2018. Der 

håbes på endnu et hold til marts 2019. 
 

 
 
Punkt 9 

 
EUD: Møder 2019 v/Kirsten  

- Herunder dato for møde med deltagelse af Joan Prahl, PASS 
 

 
Orientering/Drøftelse: 
Det aftales at fortsætte med 4 årlige møder i 2019. – der udsendes Doodle fra skolen vedr. datoer. 
 
Joan Prahl, PASS inviteres til at lave oplæg, hvor hun fortæller om rollen som LUU medlem. (Kim aftaler 
nærmere med Joan) 
 

 
 

Punkt 10 

 
Evt.  
Ingen punkter 
                               

 
Punkt 11 

 

Punkter til næste møde den XXXX 2019  

 Rekruttering på strategisk niveau. 

 Temaer fra årshjulet:  

o AMU: Besvarelse til EPOS for AMU aktiviteter og udviklingstendens  

o AMU: kvalitetsmål 1 (se Bilag til pkt. 3 Mål for kvalitet i uddannelserne) 

o EUD: ansøgere og optagelse 

o EUD: behovet for arbejdskraft  

 

                              


